
Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg har den 12. januar 2011 stillet føl-
gende spørgsmål nr. 329 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som 
hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pia Olsen Dyhr (SF).

Spørgsmål nr.: 329
”Vil ministeren på den baggrund bede Sundhedsstyrelsen om at igangsætte et 

udredningsarbejde med det formål at revurdere den nedre kviksølvgrænse og 

holde det op mod den mængde kviksølv, som et barn får ind i kroppen ved at 

følge det anbefalede vaccinationsprogram for børn?”

Svar:
Jeg har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet nedenstående udta-
lelse fra Sundhedsstyrelsen, som jeg kan henholde mig til:

”Sundhedsstyrelsen har forelagt spørgsmålet for Lægemiddelstyrelsen, som 
har svaret følgende: 

”Lægemiddelstyrelsen kan informere om, at der ikke længere findes kviksølv i 
de vacciner, der indgår i børnevaccinationsprogrammet.”

Det er efter Sundhedsstyrelsens vurdering ikke aktuelt at holde en evt. revur-
dering af ”den nedre kviksølvgrænse” op mod den mængde kviksølv, som et 
barn får ind i kroppen ved at følge det anbefalede vaccinationsprogram for 
børn.  

Sundhedsstyrelsen finder endvidere, at en revurdering af indtagsgrænser for 
uorganisk kviksølv eller for methylkviksølv primært bør foregå i internationalt 
regi og især i relation til indtagelsen via mad. Se også svar på spørgsmål 330 
– 333.”
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